
Teknik- og Miljøudvalget
Tirsdag den 29. november 2016 - kl. 08:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Helle Hardø Tiedemann (A) - Deltog
Ali Abbasi (Ø) - Deltog
Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Christian Skjæran (V) - Deltog
Irene Jørgensen (A) - Deltog
Jack Nør (A) - Deltog
Per Mortensen (A) - Deltog
Carsten Riis (direktør) - Deltog
Steen Pedersen (centerchef for Miljø og Teknik) - Deltog

Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse

Overordnet tidsplan for regnskabsafslutning af regnskabsåret 2016.1.

Bilag

1 bilag
 

Ifølge Forsyningssekretariatet forventes de økonomiske rammer for 2017 for2.
Forsyning Ballerup først at være endelig på plads i midten af december måned.
Udsættelsen i forhold til tidligere år skyldes implementeringen af den nye
vandsektorlov og den efterfølgende udarbejdelse af nye bekendtgørelser og



vejledninger. 
 

Måløvhøj Vandværk har bedt om en forlængelse af deres indvindingstilladelse på3.
et år. Dette har administrationen imødekommet. Der gives en ny tilladelse i
2017.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Lokalplan nr. 170 for et boligområde ved
Rolighedsvej i Ballerup

Tidligere behandling

Teknik- og Miljøudvalget den 3. maj 2016 Punkt 6

Indhold

Sammendrag

Freja Ejendomme ejer arealet på Rolighedsvej 1 i Ballerup, men ønsker at sælge
arealet til boligbebyggelse. Der er udarbejdet et forslag til en lokalplan som muliggør
bebyggelsen. Forslag til lokalplan nr. 170 for et boligområde ved Rolighedsvej i
Ballerup forelægges hermed til godkendelse med henblik på at blive sendt i offentlig
høring. Lokalplanen ledsages af Kommuneplantillæg nr. 7 til Kommuneplan 2013.

Baggrund

Freja Ejendomme ønsker at afhænde arealet, og samtidig ønsker Ballerup Kommune
at fortætte Ballerup Bymidte med boligbebyggelse. Lokalplanforslaget indeholder
bestemmelser vedrørende bebyggelse af et antal mindre, kommunale arealer ved
Rolighedsvej og Linde Allé.

Sagsfremstilling



Lokalplanen omfatter arealer på begge sider af Rolighedsvej. Den indeholder
bestemmelser for en bebyggelse, som kan skabe en bymæssig kant i 3-5 etager mod
Hold-an Vej og Linde Allé (i alt maks. 11.500 etagemeter), mens tre mindre parceller
vest for Rolighedsvej kan bebygges med tæt-lav bebyggelse i 2-3 etager (i alt maks.
1.700 m2). Byggemulighederne svarer tilsammen til en bebyggelsesprocent på 135
for lokalplanområdet.

Lokalplanforslaget er udarbejdet ud fra nogle politiske og
byudviklingsmæssige principper om, at der ikke må etableres dagligvarebutik på
Rolighedsvej, at der hovedsagelig skal bebygges med boliger og kun i mindre grad
med erhverv (butik(ker) eller liberale erhverv). Det er desuden et krav, at al den
parkering, som bebyggelsen på Rolighedsvej afføder, skal kunne rummes på egen
grund.

Lokalplanen giver mulighed for at nedlægge den sti, der fører under Hold-an Vej i en
tunnel ved Linde Allé (der skal i givet fald etableres cykelsti på Linde Allé). Dermed
kan hjørnearealet ved Linde Allé/Hold-an Vej inddrages i den kommende bebyggelse,
så der opnås et hjørne, der markerer indkørslen til bymidten.

Lokalplanen indeholder derudover bestemmelser vedrørende parkering,
facadematerialer, tagformer, affaldshåndtering, regnvandshåndtering mv.

Lokalplanområdet er i dag omfattet af kommuneplanens enkeltområde 3.C3
"Stationsnært centerområde mellem Linde Allé og Baltorpvej", som bl.a.  fastlægger
en bebyggelsesprocent på 100 for hele det store rammeområde som helhed. Det
fremgår også af bestemmelserne for enkeltområdet, at uddybende
rammebestemmelser om nødvendigt vil blive fastsat i et kommuneplantillæg i
forbindelse med lokalplanlægning. Lokalplanforslag nr. 170 ledsages derfor af
Kommuneplantillæg nr. 7, som definerer et nyt, mindre rammeområde, 3.C4
"Stationsnært centerområde ved Rolighedsvej", og for dette nye område fastlægges
bebyggelsesprocenten til 135.

I forbindelse med udarbejdelse af lokalplanforslaget er der foretaget en screening af
planens forventede miljøpåvirkning af omgivelserne (indgår som bilag til
lokalplanforslaget). Screeningen viser, at lokalplanen ikke vil medføre væsentlige
miljøpåvirkninger af området.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

3 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Forslag til lokalplan nr. 170 for et boligområde ved Rolighedsvej i Ballerup med1.
tilhørende forslag til Kommuneplantillæg nr. 7 til Kommuneplan 2013,
godkendes med henblik på udsendelse til høring.
 
Planforslagene sendes i offentlig høring i perioden 27. december 2016 - 28.2.
februar 2017.
 
Der holdes borgermøde om planforslagene den 19. januar 2017 kl. 19.00 på3.
Ballerup Bibliotek.
 
Der ikke gennemføres en egentlig miljøvurdering af lokalplanforslaget.4.

Beslutning

Indstilles til godkendelse med denne bemærkning:

I § 7.2 slettes bestemmelse om forbud mod solceller på tagfladerne i delområde II
samt tilhørende note.

Punkt 3 Byudvikling af Jonstruplejren i Ballerup

Indhold

Sammendrag

Ballerup Kommune er blevet orienteret om, at Forsvaret ønsker at afvikle deres
hidtidige aktiviteter i lejren på Jonstrupvej 240 i Ballerup. Dette nødvendiggør, at der
træffes beslutning om områdets fremtidige anvendelse. Spørgsmålet vil blive
behandlet både i den forestående planstrategi som i den kommende
kommuneplanrevision. Det indstilles, at Kommunalbestyrelsen overfor Forsvaret



tilkendegiver sin interesse i at indgå i et nærmere samarbejde om udviklingen af
området som et privat boligområde.

Baggrund

I forlængelse af nedlæggelsen af Flyvestation Værløse er det ved et
forsvarsforlig besluttet, at afvikle Forsvarets aktiviteter i Jonstruplejren.
 

Flyvevåbnets Officersskole vil i 2017 blive samlet med tilsvarende institutioner fra de
andre værn og overflyttet til Svanemøllens Kaserne.

Sagsfremstilling

Jonstruplejren har i mange år rummet Flyvevåbnets Officersskole og en række andre
militære aktiviteter knyttet til den nu nedlagte flyvestation.

Lejren grænser mod nord op til Jonstrupvangskoven, mod øst til landejendommene
langs Fuglehavevej, mod syd og vest til villakvarteret langs Jonstrupvej og mod
nordvest til bolig- og institutionsområdet ved Tvendagervej.

Den ca. 30 ha store ejendom rummer en række bygninger, som har været anvendt til
undervisning og indkvartering samt en gruppe bygninger, som har været anvendt til
depoter og køretøjer. Op mod en tredjedel af ejendommen er udpeget som fredskov,
ligesom der er registreret flere områder med beskyttet natur i form af sø og mose.

Ejendommen ligger i dag i landzone, men vil som led i en fremtidig lokalplanlægning
blive overført til byzone. Området vil med fordel kunne anvendes til nye boligformål,
men den detaljerede planlægning vil vise, om andre byformål kan indpasses.

På denne baggrund vil Ballerup Kommune, som planmyndighed, indgå i tæt dialog og
samarbejde med Forsvarets Ejendomsstyrelse, som grundejer, om kortlægning og
udvikling af området til et nyt, attraktivt boligkvarter. I kommuneplanlægningen vil
der blive taget stilling til områdets fremtidige anvendelse, og efterfølgende vil der
kunne udarbejdes en detaljeret lokalplan, bl.a. for den fremtidige bebyggelses
placering og omfang. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at 

Det tilkendegives overfor Forsvaret, at Ballerup Kommune har en positiv1.
interesse i at medvirke til en fremtidig anvendelse af Jonstruplejren i
Ballerup primært som et privat boligområde.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 4 Fællesregulativ for Værebro Å-systemet

Indhold

Sammendrag

Ballerup Kommune har i samarbejde med Herlev, Gladsaxe, Furesø, Frederikssund,
Egedal og Roskilde Kommuner udarbejdet et forslag til fællesregulativ for de 37
offentlige vandløb, der hører til Værebro Å-systemet. I Ballerup Kommune er det de
fem vandløb: Jonstrup Å, Måløv Å, Engagerrenden, Sørup Rende og Ballerup Å, der
bliver omfattet af fællesregulativet.

Bestemmelserne i fællesregulativet erstatter de tilsvarende bestemmelser i de
eksisterende regulativer. Fællesregulativet stiller ikke nye krav til bredejerne, som de
ikke i forvejen er omfattet af, jævnfør vandløbsloven.

Det indstilles, at udkast til fællesregulativet godkendes og sendes i de
lovbestemte otte ugers høring.



Baggrund

Et vandløbsregulativ er den aftale, der er indgået mellem kommuner og bredejere om
vedligeholdet af de offentlige vandløb og beskriver rettigheder og pligter i forbindelse
med vandløbsvedligeholdet. Vandløbsmyndigheden udarbejder forslag og redegørelse
til regulativet, der sendes i otte ugers høring.

For at inddrage interessenter har der den 27. september 2016 været afholdt et møde
med en følgegruppe bestående af interesseorganisationer og
forsyningsselskaber, herunder Forsyning Ballerup. Forslaget til fællesregulativet er
tilrettet derefter.

Sagsfremstilling

Fællesregulativet er en ny måde at arbejde med vandløbsregulativer. Det samler de
generelle bestemmelser om vandløb fx vedligeholdelsesmetoder og bestemmelser om
kommunens og bredejeres forpligtelser. Dette er bestemmelser, der i høj grad er de
samme for alle vandløbene. Dette medfører, at vandløbsvedligeholdet og
administrationen af vandløbene kan blive mere ensartet og koordineret på tværs af
kommunegrænserne.
 

Bestemmelserne i fællesregulativet erstatter de tilsvarende bestemmelser i de
eksisterende regulativer.

Der er fortsat behov for, at alle vandløb har specifikke regulativer. Dele af de
nuværende regulativer, der fx fastlægger vandløbenes dimension og antal af
grødeskæringer, vil fortsat være gældende i en periode, indtil der vedtages nye
specifikke regulativer for de enkelte vandløb. Umiddelbart efter godkendelsen af
fællesregulativet for Værebro Å-systemet vil et arbejde med at udarbejde de
specifikke regulativer om de enkelte vandløb blive igangsat.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

4 bilag



Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Forslag til Fællesregulativ for Værebro Å-systemet godkendes med henblik på1.
udsendelse i offentlig høring.
 
Høringsperioden fastsættes til otte uger fra den 9. januar 2017 til den 6. marts2.
2017.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 5 Samarbejde om håndtering af
skybrudsvand omkring Harrestrup Å - Fase 3

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 29. maj 2015 Punkt 14

Indhold

Sammendrag

Formålet med Harrestrup Å samarbejdet er, at oplandskommunerne skal sikres
mod oversvømmelser fra åerne ved en skybrudssituation. De 10 Harrestrup Å
Kommuner og deres respektive forsyningsselskaber har fået et overblik over, hvor
meget regnvand der skal håndteres i vandløbssystemet i tilfælde af skybrud. Dette
har resulteret i Kapacitetsplan 2016 og "Aftaletillæg 3 til samarbejdsaftale om
Harrestrup Å" (Aftaletillæg 3).

Arbejdet med kapacitetsplanen har bragt et foreløbigt overblik over vandmængder og
udgifter, men det har også vist, at der er et behov for at få planen optimeret med
hensyn til teknik og økonomi. Aftaletillæg 3 beskriver rammerne for det arbejde,
der vil ske i i perioden 2016-2018.



Den endelige kapacitetsplan fremlægges medio 2018, hvorefter parterne kan vælge,
om de vil tilslutte sig den eller udtræde af samarbejdet.

Det er en forudsætning, at løsningerne skal finansieres af forsyningsselskaberne.

Der indstilles, at borgmesteren underskriver Aftaletillæg 3, så arbejdet med at
optimere og kvalificere løsningerne kan fortsætte de kommende to år.

Baggrund

Skybruddet den 2. juli 2011 viste behovet for en tværkommunal indsats og
samarbejde om at håndtere regnvandet i Harrestrup Å-systemet. De 10 borgmestre
og forsyningsdirektører har løbende været samlet for at følge samarbejdet om
at benytte Harrestrup Å-systemet til at håndtere skybrudsvandet fra oplandet.

Borgmestre og forsyningsdirektører har den 9. juni 2016 besluttet, at udkastet til
kapacitetsplanen samt Aftaletillæg 3 sendes videre til behandling i kommunerne og
forsyningsselskaberne. På mødet ønskede parterne ligeledes at få undersøgt, hvilken
samlet takstpåvirkning borgerne vil opleve. Notat der bl.a. redegør for
vanskelighederne herved, er vedlagt som bilag. 

Sagsfremstilling

Aftaletillæg 3 lægger op til, at parterne over de næste to år arbejder videre på at
optimere kapacitetsplanens delløsning i forhold til teknik og økonomi. Derudover er
der udpeget fire pilotprojekter, som planlægges og skitseprojekteres i den kommende
2-årige periode. Det ene projekt er et kombineret oversvømmelsesareal og
regnvandsbassin i Ejby og Skovlunde Naturpark. Grønt Råd og relevante
interesseorganisationer deltog i en workshop i foråret 2016, der danner baggrund for
dette. Projekterne finansieres af forsyningsselskaberne.

Kapacitetsplanen bringer en foreløbig klarhed over vandmængder og udgifter, samt
hvor man skal håndtere vandet. Den samfundsøkonomisk bedste løsning er at
etablere løsningerne i grønne områder, inden vandet når til vandløbene. De grønne
områder kan bearbejdes, så de, samtidig med at de tilbageholder og forsinker
regnvand, inden det når til åerne, også kan medvirke til at forbedre de miljømæssige
og rekreative kvaliteter. Det er disse løsninger, der skal optimeres på de næste to år.

Planen viser, at investeringerne over den næste 30-årige periode skønsmæssigt vil
koste 2,2 mia. kr., hvilket vil påvirke spildevandstaksterne væsentligt. Det er ligeledes
denne pris, der skal kvalificeres de næste to år.



Med borgmesterens underskrift af Aftaletillæg 3, tilslutter Ballerup Kommune sig
alene samarbejdet om at optimere kapacitetsplanen de kommende to år. Aftaletillæg
3 sikrer tillige, at evt. selskaber og kommuner, der ønsker at trække sig ud af
samarbejdet, inden den endelige kapacitetsplan underskrives den 1. juli 2018, kun
hæfter for de projekter, der er igangsat i perioden 2016-2018.

Den endelige kapacitetsplan fremlægges til endelig godkendelse i 2018.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser for Ballerup Kommune. De økonomiske konsekvenser
for borgerne vil først være konkretiseret medio 2018.

Bilag

3 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at 

Borgmester Jesper Würtzen bemyndiges til at indgå Aftaletillæg 3 til1.
samarbejdsaftale om Harrestrup Å med de øvrige parter i Harrestrup Å
samarbejdet.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 6 Etablering af solcellelav i Ballerup
Kommune



Indhold

Sammendrag

Forligsparterne har i den politiske aftale for 2016 ønsket, at Grønt Råd undersøger og
vurderer mulighederne for at arbejde med solcellelaug til gavn for den grønne
omstilling i Ballerup Kommune.

Grønt Råd indstiller på baggrund af sin undersøgelse, at der ikke arbejdes videre med
etablering af solcellelav, idet rådet vurderer, at det ikke kan gennemføres, hverken af
økonomiske eller tidsmæssige grunde. I stedet for har Grønt Råd opstillet en række
anbefalinger til Teknik- og Miljøudvalget.

Baggrund

Grønt Råd har som led i den politiske aftale for 2016 fået til opgave, at undersøge
muligheden for at etablere solcellelav i Ballerup Kommune. Til dette formål har Grønt
Råd nedsat en arbejdsgruppe samt anvendt en konsulent, der har været pennefører
for gruppen samt foretaget diverse undersøgelser. 

Sagsfremstilling

Grønt Råd vurderer, at det med de nuværende regler for drift af solcelleanlæg ikke er
muligt at sikre et afkast til andelshaverne i et solcellelav. Dette til trods for, at det i år
har været muligt at søge om statslig støtte. Støtten består i en forhøjelse af
afregningsprisen pr. produceret kWh i 10 år. Ligeledes skal alle andelshavere findes
inden for en radius af to km fra anlægget. Der er altså flere forhold der gør, at Grønt
Råd vurderer, at det ikke vil være hensigtsmæssigt at sætte et arbejde i gang for at
finde lokalitet og interesserede andelshavere.

Grønt Råd anbefaler derimod, at Teknik- og Miljøudvalget arbejde videre med tre
anbefalinger:

Anbefaling 1 - Ballerup Kommunes erhvervsvirksomheder inden for kontor og
detailhandel motiveres til etablering af solcelleanlæg

Det anbefales at lade en konsulent screene tagflader på erhvervsvirksomheder i
Ballerup Kommune, kombinere oplysninger om virksomhedernes type og invitere
relevante virksomheder til et informationsmøde om mulighederne for etablering af
solcelleanlæg.



Anbefaling 2 - Informationsmøde for boligforeninger om solceller

Det anbefales, at interesserede boligafdelinger indkaldes til informationsmøde om
mulighederne for etablering af anlæg til dækning af individuelle og fælles forbrug.

Anbefaling 3 - Etablering af kommunalt driftsselskab til drift af solcelleanlæg på
Ballerup Kommunes bygninger

For at Ballerup Kommune selv kan etablere solcelleanlæg på egne bygninger, skal der
ifølge energiforsyningsloven etableres et selvstændigt driftsselskab. Der er flere
besværligheder, som skal ryddes af vejen, men det er udført i andre kommuner og har
givet gode resultater.

Administrationen vurderer, at anbefaling et og to kan indarbejdes i Klimahandleplanen
for 2017, som skal udarbejdes på baggrund af det nye co2-reduktionsmål. Inden for
den eksisterende driftsramme kan anbefaling et prioriteres og anbefaling to kan
integreres i det eksisterende samarbejde med boligafdelingerne.

Administrationen vurderer, at anbefaling tre, om etablering af solceller på kommunale
bygninger og et kommunalt driftsselskab, er spændende og ligger godt i forlængelse
af det arbejde med energirenovering og klimarigtig adfærd, som er i gang i de
kommunale bygninger. Center for Ejendomme gør sig lige nu erfaringer med
pilotprojektet på East Kilbride Badet, hvor der udover opsætning af solfangere, også
er fokus på beskatningsforhold, når solcelleprojektet ikke længere kan omfattes af en
dispensation for selskabsbeskatning. Hen mod budget 2018 kan administrationen
udarbejde forslag til etablering af solceller på kommunale bygninger, herunder de
økonomiske aspekter.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget



Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Anbefaling et og to indarbejdes i Klimahandleplan for 2017.1.
 
Administrationen arbejder videre med anbefaling tre med henblik på et oplæg op2.
til budget 2018.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 7 Kommunikationsplan for ny affaldsordning
"Indsamling på Tværs"

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 28. november 2016 Punkt 16

Indhold

Sammendrag

Teknik- og Miljøudvalget skal godkende kommunikationsplanen i forbindelse med
implementeringen af den nye affaldsordning i forbindelse med "Fællesordningen for
indsamling af affald fra husstande og kommunale institutioner".
Kommunikationsplanen er tiltænkt formidling til første etape, som er villakvartererne i
Ballerup Kommune.

Den nye affaldsordning træder i kraft i Ballerup Kommune den 1. april 2017.

Baggrund

Ballerup Kommune besluttede den 1. december 2015 den nye renovationsordning for
indsamling af affald fra husstande. For villaejere træder ordningen i kraft den 1. april
2017, efterfølgende implementeres ordningen for rækkehuse og etageboliger. Med
den nye sorteringsordning forventes Ballerup Kommune at komme tæt på at nå det
nationale mål om 50 pct. genanvendelse af affald. I forbindelse med dette udarbejdes
en kommunikationsplan, der sikre en god implementering med afsæt i erfaringerne



fra "Skovlunde Genbruger" og en inddragelse af bl.a. grundejerforeningerne. En
kommunikation hvor borgerne løbende bliver informeret, guidet og inddraget.

Sagsfremstilling

Kommunikationsplanen er udarbejdet i tre faser ”før, under og efter”
implementeringen af den nye affaldsordning. De tre faser vil i praksis flyde ind i
hinanden.

Den nye affaldsordning træder i kraft den 1. april 2017 og starter i villakvartererne
efterfulgt af rækkehuse og etageboliger. Ordningen forventes at være implementeret i
hele Ballerup Kommune i 2019. I forbindelse med kommunikationsplanen tages der
kontakt til grundejerforeninger og boligforeninger.

Før

Andre kommuners erfaringer med implementering af affaldssortering viser, at det er
vigtigt at fortælle den overordnede historie om affaldssortering og den
ressourcemæssige betydning af sortering, inden ordningen starter. Dette for
at skabe en blød overgang til sorteringen og en øget ressourcebevidsthed hos
borgerne. Ballerup Kommune starter derfor kommunikationen et par måneder før
ordningen igangsættes. Der vil forekomme forskellige kommunikationsmaterialer i
byrummet og pressetekster til forskellige medier.
 

Under implementering

Borgerne får informationer løbende, og når de enkelte boligområder skal i gang med
at affaldssortere. For at formidle affaldsordningen bedst muligt for borgerne, vil der
blive en direkte kommunikation til husstandene med handlingsanvisende vejledning
og information omkring de nye beholdere, samt der vil blive afholdt borgermøder og
events. Via pressetekster vil der blive sat fokus på implementeringen af den nye
affaldsordning, affaldssortering og den løbende driftsudvikling m.m.

Når affaldssorteringen skal indføres i etageboliger, vil der blive taget højde for de
forskellige etniske baggrunde og arbejde målrettet for at skabe materiale og events,
der appellerer til de kulturelle og sproglige forskelle, jævnfør Handleplan på
integrationsområdet 2014-2017.

Efter

For at indsamle yderligere viden og erfaringer vil der efter implementeringen af
affaldsordningen være fokus på resultaterne. Gennem stikprøver og interviews med



en række borgere vil der efterfølgende blive indsamlet viden til fremadrettet brug.
Denne viden vil blive præsenteret for borgerne via pressetekster på de forskellige
medier. Deslige vil der være information omkring drift og kundeservice fremadrettet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser for Ballerup Kommune.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Kommunikationsplanen om ny affaldsordning godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 8 Vandindvindingstilladelser til Vand
Ballerup A/S for Lautrup, Måløv og Pilegårdens
Vandværker

Indhold

Sammendrag

Vand Ballerup A/S skal have fornyet vandindvindingstilladelser til fire vandværker
(Ballerup, Pilegården, Måløv og Lautrup) med udgangen af 2016. Tilladelsen til
Ballerup Vandværk er forlænget administrativt, og forventes politisk behandlet i første
kvartal 2017. Årsagen er, at Vand Ballerup A/S har rejst spørgsmål til vilkår for
Ballerup Vandværk, som endnu ikke er færdigbehandlet.



Det indstilles, at Teknik- og Miljøudvalget godkender tilladelserne, samt at der ikke
stilles krav om en VVM-redegørelse.

Baggrund

Senest et år efter den kommunale Vandhandleplans godkendelse skal de almene
vandværker have fornyet deres vandindvindingstilladelser.

Vandindvindingstilladelserne udarbejdes på baggrund af nedenstående lovgivninger:

Vandforsyningsloven - bekendtgørelse af love om vandforsyning nr. 1204 af 28.
september 2016 §§ 20, 21 og 22.
Bekendtgørelse om vandindvinding og vandforsyning nr. 832 af 27. juni 2016.
Lov om planlægning - bekendtgørelse om vurdering af visse offentlige og private
anlægs virkning på miljøet (VVM) i medfør af lov om planlægning nr. 957 af 27.
juni 2016.

Vand Ballerup A/S har ansøgt den 9. maj 2016.

Sagsfremstilling

Vandindvindingstilladelse

Vand Ballerup A/S har ansøgt Ballerup Kommune om fornyet vandindvindingstilladelse
for vandværkerne Lautrup, Måløv og Pilegårdens på henholdsvis 600.000 m3, 250.000
m3 og Pilegården 250.000 m3 pr. år for en 30-årig periode. Mængderne er uændrede i
forhold til eksisterende tilladelser. Center for By, Erhverv og Miljø har afholdt en række
møder med Vand Ballerups tekniker om udformningen af tilladelsens vilkår til
monitorering af grundvandsressourcen og indvindingen af denne. På baggrund af
dette arbejde fremlægges nu det endelige udkast til tilladelse for de tre vandværker
Lautrup, Måløv og Pilegårdens Vandværk.

Center for By, Erhverv og Miljø har i tilladelserne lagt vægt på, at Vand Ballerup A/S
foranstalter en øget overvågning af indvindingens påvirkning af
grundvandsressourcen i Ballerup Kommune. Således står der i tilladelserne, at Vand
Ballerup A/S hvert tredje år skal afrapportere indvindingens påvirkning af
grundvandsressourcen. Udkast til tilladelser har været i partshøring. Kravene stemmer
overens med de krav, som nabokommunerne stiller. 

VVM

Vandindvinding er omfattet af VVM-bekendtgørelsens bilag 2,  pkt. 2c: Dybdeboringer,
vandforsyningsboringer. Derfor skal det ansøgte vurderes for, om det har en



væsentlig indvirkning på miljøet.

Samlet set vurderes det ansøgte ikke at påvirke det omgivende miljø væsentligt. Det
indstilles derfor, at der ikke stilles krav om en VVM-redegørelse.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

12 bilag

Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der ikke udarbejdes en VVM-redegørelse for fornyelsen af1.
vandindvindingstilladelse for Lautrup Vandværk.
 
Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen for Lautrup Vandværk, med2.
de i tilladelsen angivne vilkår.
 
Der ikke udarbejdes en VVM-redegørelse for fornyelsen af3.
vandindvindingstilladelse for Måløv Vandværk.
 
Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen for Måløv Vandværk, med4.
de i tilladelsen angivne vilkår.
 
Der ikke udarbejdes en VVM-redegørelse for fornyelsen af5.
vandindvindingstilladelse for Pilegårdens Vandværk.
 
Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen for Pilegårdens6.
Vandværk, med de i tilladelsen angivne vilkår.



Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 9 Vandindvindingstilladelse til HOFOR VAND
København A/S for Kilde III, Kilde VI og Kilde XI

Indhold

Sammendrag

HOFOR VAND København A/S har søgt om fornyelse af eksisterende
vandindvindingstilladelser for de tre kildepladser der er beliggende i Ballerup
Kommune. De tre kildepladser har i dag en tilladelse til at indvinde 2.000.000 m3
grundvand om året. Der er ansøgt om i alt 2.000.000 m3 pr. år for en 30-årig
periode. Center for By, Erhverv og Miljø har udarbejdet forslag til tilladelser, hvor i der
bl.a. stilles krav til øget monitering af vandindvindingens påvirkning i kommunen
og stillet krav til afrapportering af resultaterne til Ballerup Kommune en gang hvert
tredje år. Dette er på linje med de krav, som er stillet i nabokommuner. 

Det indstilles, at vandindvindingstilladelserne godkendes. 

Baggrund

Senest et år efter den kommunale vandhandleplans godkendelse skal de almene
vandværker have fornyet deres vandindvindingstilladelser.

Vandindvindingstilladelserne udarbejdes på baggrund af nedenstående lovgivninger:

Kommuneplan tillæg, VVM-redegørelse og VVM tilladelse til HOFOR VAND
Københavns regionale Vandindvinding af 23. april 2015
Vandforsyningsloven nr. 1204 af 28. september 2016 mfl.
Bekendtgørelse om vandindvinding og vandforsyning nr. 832 af 27.juni 2016.

HOFOR VAND København A/S (tidligere KE) ansøgning af den 2. november  2006.

Sagsfremstilling

HOFOR VAND København A/S (tidligere KE) ansøgte den 2. november 2006 det
tidligere Københavns Amt om fornyelse af deres indvindingstilladelser for alle 12



kilderpladser til vandværket ved Islevbro. Inden ansøgningen blev behandlet af amtet,
traf Hovedstadens Udviklingsråd afgørelse om, at fornyelsen af
vandindvindingstilladelser var VVM-pligtig. Der skulle derfor udarbejdes en VVM-
redegørelse med dertil hørende kommuneplantillæg for at udmønte rammerne for
HOFORs regionale vandindvindingstilladelse. Værket ved Islevbro er det værk, der
modtager vandet fra kildeplads III, VI og XI, som er beliggende i Ballerup Kommune.
På værket bliver vandet behandlet, inden det sendes ud til forbrugerne.

Ved godkendelsen af det af staten udarbejdede kommuneplantillæg, blev det
besluttet, at HOFOR VAND Københavns kildepladser skal have en fornyelse af deres
eksisterende vandindvindingstilladelser, og at de enkelte vandindvindingstilladelser
skal gives af de enkelte myndighedskommuner, hvor kildepladserne er placeret. Dette
betyder, at Ballerup Kommune skal give i alt tre fornyelsestilladelser for Kildeplads III
på 775.000 m3 pr. år, Kildeplads VI på 250.000 m3 pr. år og Kildeplads XI på
975.000 m3 pr. år. Ifølge statens VVM-redegørelse og dertil hørende
kommuneplantillæg fremgår det, at HOFOR skal give tilladelse til vandindvinding, og
at den skal gives for en 30-årig periode. Ballerup Kommune er dermed pålagt at give
en fornyelse af eksisterende tilladelser.

Tilladelsen skal yderligere gives senest første år efter den godkendte kommunale
vandhandleplan. Ballerup Kommunes Vandhandleplan blev godkendt den 30.
november 2015.

Center for By, Erhverv og Miljø har således på baggrund af disse rammevilkår
udarbejdet et forslag til tilladelser for de tre kildepladser, som nu fremlægges til
godkendelse i Teknik- og Miljøudvalget. Tilladelserne supplerer
allerede gældende vilkår med nye vilkår til monitering af vandindvindingens
påvirkning af vandmiljøet og krav til afrapportering af udviklingen i kildepladsernes
påvirkning af grundvandskemien i Ballerup Kommune. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

4 bilag

Beslutningen træffes af



Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen til HOFOR VAND A/S, for1.
Kilde III, med de i forslag til tilladelsen angivne vilkår.
 
Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen til HOFOR VAND A/S, for2.
Kilde VI, med de i forslag til tilladelsen angivne vilkår.
 
Der gives en fornyelse af vandindvindingstilladelsen til HOFOR VAND A/S, for3.
Kilde XI, med de i forslag til tilladelsen angivne vilkår. 

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 10 Ansøgning om tilbygning til ejendommen
på Harrestrupvej 169 i Skovlunde

Indhold

Sammendrag

Ejer af ejendommen søger om tilladelse til ombygning af eksisterende udestue på 21
m² til bolig samt dispensation for tilbygning af en fuld etage på 28 m² på
Harrestrupvej 169 i Skovlunde. Det indstilles, at der gives afslag på dispensation til
opførelse af en tilbygning i en fuld etage.

Baggrund

Opførelse af en fuld etage ovenpå eksisterende bygning i et plan kræver dispensation
fra lokalplan nr. 39, der i § 3.30 bestemmer, at bebyggelse må opføres i 1-1½ etage.

Sagsfremstilling

Ejer søger om tilladelse til at ombygge eksisterende udestue til bolig og opføre
en tagetage. Af ansøgningsmaterialet fremgår det, at etagen ønskes opført som en
fuld etage, hvilket er en overskridelse af lokalplanens bestemmelser.



På et møde er ejer blevet vejledt om, at projektet vil kunne gennemføres hvis
trempelhøjden sænkes til maks. en meter. Ejer ønsker dog ikke, at ændre projektet,
da han oplyser, at de har behov for den ekstra plads, hvorfor han ønsker at søge om
dispensation.

En sænkning af trempelhøjden vil ikke påvirke det samlede areal synderligt i forhold
til opførelse af en fuld etage. Ejeren har også mulighed for at øge beboelsesarealet
ved at udvide grundarealet for tilbygningen, hvorved etagen ovenpå også bliver
større, og derved kan opfylde ønsket om den ekstra plads. Dette kan udføres
så tilbygningen stadig holdes i maks. 1½ etage.

Center for By, Erhverv og Miljø vurderer, at en tilladelse til tilbygning af en fuld etage
som ansøgt vil være en afvigelse fra hidtidig praksis. Samtidig vurderes det, at en
bygning med to fulde etager visuelt vil virke skæmmende i det landskabelige område,
da ejendommen er beliggende i landzoneområde omkranset af marker, men tæt på en
kolonihaveforening, landejendomme og et mindre parcelhusområde. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

3 bilag

Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der gives afslag på ansøgning om en tilbygning af en fuld etage på1.
Harrestrupvej 169 i Skovlunde.

Beslutning

Undersøges med denne bemærkning:



Der skal foretages en nabohøring.

Ny sag forelægges for Teknik- og Miljøudvalget.

Punkt 11 Ansøgning om landzonetilladelse til
opførelse af nyt enfamiliehus på Hold-an Vej 188 i
Ballerup

Indhold

Sammendrag

Ejeren af ejendommen Hold-an Vej 188 i Ballerup ønsker at nedrive eksisterende hus
og opføre et nyt enfamiliehus på 362 m², som skal kunne rumme en stor familie. Det
indstilles, at der gives landzonetilladelse til opførelse af et nyt enfamiliehus.

Baggrund

Opførelse af et nyt enfamiliehus i landzone kræver landzonetilladelse efter planlovens
§ 35, stk. 1. I henhold til planlovens § 35 må der ikke, uden tilladelse fra
landzonemyndigheden, foretages udstykning, opføres ny bebyggelse eller ske
ændring i anvendelsen af bestående bebyggelse og ubebyggede arealer.

Sagsfremstilling

Ejeren har købt ejendommen med det eksisterende hus, hvor det efterfølgende har
vist sig, at huset er fyldt med skimmelsvamp og har fået flere skader efter
motorvejsbyggeriet.

 

Ejeren ønsker derfor, at nedrive eksisterende hus samt opføre et nyt og har i den
forbindelse søgt om landzonetilladelse til at opføre et enfamiliehus på 362 m² i et
plan. Ejer oplyser, at han har en meget stor familie, og at han ønsker, at der er plads
til flere generationer. 

 

Ejerne ønsker at bygge et energivenligt hus. For at skåne miljøet vil huset blive opført
med solpaneler/solfanger samt genanvendelse af regnvand til toiletskyld.

 



Huset ønskes opført i mursten med et tag på 30 graders hældning i sort matglaseret
tegl, og huset vil blive placeret på ejendommen, så man ikke får fornemmelsen af
husets størrelse, når man ser ind på det fra Hold-an Vej.

Ansøgning om opførelse af et nyt enfamiliehus har været sendt til naboorientering
jævnfør lov om planlægning § 35, stk. 4. Naboen mod nord har indsendt en
bemærkning om, at det er et fint projekt, og det nye hus vil pynte i forhold til det
eksisterende.

Center for By, Erhverv og Miljø vurderer, at et nyt og miljøvenligt hus vil forskønne
ejendommen og er i overensstemmelse med områdets planmæssige status og de
hensyn, der skal varetages med landzonebestemmelserne.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Teknik- og Miljøudvalget

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Der gives landzonetilladelse til opførelse af et nyt 362 m² stort enfamiliehus på1.
Hold-an Vej 188 i Ballerup.

Beslutning

Indstillingen godkendt



Punkt 12 Sort pulje til vedligeholdelse af veje i
2017 - anlægsbevilling

Indhold

Sammendrag

Center for By, Erhverv og Miljø søger om bevilling af 3.045.000 kr. til udbedring og
løbende vedligeholdelse af slaghuller og andre skader på de kommunale
færdselsarealer i 2017. Der er på investeringsoversigten afsat 3.045.000 kr. til
vedligeholdelse af veje og broer i 2017.

Baggrund

Der er i budget 2017 afsat 3.045.000 kr. i hvert af årene 2017 og 2018 og 5.045.000
kr. i 2019 på investeringsoversigten på projektnr. 222170 Sort pulje - vedligeholdelse
af veje og broer.

Sagsfremstilling

På baggrund af sidste års reparationsarbejder samt vejenes tilstand i 2016 vurderes,
at det er nødvendigt fortsat at vedligeholde vejnettet i 2017 for skadesudbedring af
slaghuller og andre skader i kørebane og på gangarealer. De afsatte midler i 2017
disponeres derfor til vedligeholdelses- og reparationsarbejder på kørebane og
gangarealer.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Midlerne i 2017 på projektnr. 222170 Sort pulje - vedligeholdelse af veje og broer
søges frigivet til projektnr. 222672 Sort pulje - vedligeholdelse af veje - 2017 og
anvendt til vedligeholdelse af kommunens færdselsarealer i 2017.
Beløbet skal udover at dække udgifter til entreprenør i henhold til den indgåede 4-
årige rammeaftale om mindre anlægsarbejde dække intern projektering på ca. 0,3
mio. kr. Bevillingen indarbejdes i investeringsoversigten ved førstkommende
budgetopfølgning.

Anlægsbevilling

Bevilling



Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it, intern
projektering mv.  3.045.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
222170 Sort pulje - vedligeholdelse af veje og broer

 
3.045.000 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 3.045.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2016 2017 2018 2019 2020

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år  3,045    

Afledte driftsudgifter på ramme under/efter
anlægsprojektet      

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at 

Der gives en anlægsbevilling på 3.045.000 kr. til projektnr. 222672 Sort pulje -1.
vedligeholdelse af veje - 2017.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 13 Vej- og stianlæg på Søndergård i Måløv -
anlægsregnskab



Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 25. november 2013 Punkt 13

Indhold

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen har givet anlægsbevillinger til færdiggørelse af vej- og
stianlæggene i Søndergård i Måløv samt til anlæg af ny rundkørsel i krydset
Søndergårds Allé/Tueholmen i Måløv. Der aflægges anlægsregnskab.

Baggrund

I takt med at boligbyggerierne i Søndergård blev færdiggjort, og byggepladstrafikken
ophørte, kunne vej- og stianlæggene samt de grønne områder færdiggøres. Endvidere
kunne anlæg af ny rundkørsel i krydset Søndergårds Allé/Tueholmen færdiggøres efter
intentionerne i lokalplan nr. 102.1.

Sagsfremstilling

Efter færdiggørelse af boligbyggerierne på Damholmen, KABs byggeri ved Søndergård
Sø samt boliger på Tueholmen kunne færdiggørelsen af vej- og stianlæggene samt de
i tilknytning til vejene grønne områder færdiggøres. Endvidere kunne anlæg af ny
rundkørsel i krydset Søndergårds Allé/Tueholmen færdiggøres.

På Kommunalbestyrelsens møde den 18. marts 2013 punkt 27 blev der til projektet
givet en anlægsbevilling på 8,4 mio. kr. På samme møde blev det tiltrådt, at et
forventet mindreforbrug på ca. 0,8 mio. kr. på projekt nr. 002224 Søndergård etape
3-7, Søndergårds Allé 850-1085 kunne anvendes til finansiering af
nærværende projekt. På den baggrund blev de 0,8 mio. kr. teknisk overført til
nærværende projekt. Endelig har Kommunalbestyrelsen på mødet den 25. november
2013 punkt 13 givet en yderligere anlægsbevilling på 2,2 mio. kr. Herefter var
nærværende projekts samlede rådighedsbeløb på 11,4 mio. kr.

Da det siden viste sig, at nærværende projekt ville udkomme med et mindreforbrug
på 0,45 mio. kr., har Kommunalbestyrelsen på møde den 30. november 2015 i
forbindelse med tredje budgetopfølgning godkendt, at anvende de 0,45 mio. kr. til
finansiering af projektnr. 002227 Søndergård fælleshus - udearealer, således at
nærværende projekts rådighedsbeløb blev nedskrevet til 10,95 mio. kr.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsregnskab

Projektets samlede rådighedsbeløb 10.950.000 kr.

Projektets samlede bevilling 10.600.000 kr.

Teknisk overførsel 350.000 kr.

Projektets samlede regnskab 10.949.886 kr.

Mindreudgift 114 kr.

Mindreudgift i procent 0,001 %

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Regnskab for anlægsbevillinger til færdiggørelse af vej- og stianlæg i Søndergård1.
i Måløv, projekt nr. 002226 Søndergård vej- og stianlæg, godkendes.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 14 Hjemtagelse af vejbelysningen - frikøb -
anlægsregnskab



Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 24. juni 2014 Punkt 25

Indhold

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen har givet anlægsbevillinger til hjemtagelse af vejbelysningen -
frikøb fra DONG Energy, på i alt 27,0 mio. kr., der aflægges nu anlægsregnskab.

Baggrund

Kommunalbestyrelsen pålagde på sit møde i juni 2013 administrationen at indlede
forhandlinger med DONG Energy om hjemtagelse af vejbelysningsanlægget med
henblik på at gennemføre en efterfølgende udgiftsneutral energirenovering og
modernisering af vejbelysningen, samt at forelægge forhandlingsresultatet og
opsigelsesvilkår med henblik på endelig beslutning.

Sagsfremstilling

På Kommunalbestyrelsens møde i juni 2013 blev administrationen bedt om at indlede
forhandlinger med DONG Energy om hjemtagelse af vejbelysningen samt at
forelægge forhandlingsresultatet og opsigelsesvilkår med henblik på endelig
beslutning.

Efterfølgende har Kommunalbestyrelsen på sit møde den 16. december 2013 givet en
anlægsbevilling på 13,3 mio. kr. til frikøb og separation af dele af
belysningsanlægget og på sit møde den 24. juni 2014 en anlægsbevilling på 13,7 mio.
kr. til frikøb af den resterende del af belysningsanlægget. På mødet blev det samtidig
tiltrådt, at frikøbsaftalen blev ændret til fuldt frikøb og borgmesteren blev bemyndiget
til at afslutte forhandlingerne med DONG Energy om den endelige
overdragelsesaftale.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsregnskab



Projektets samlede rådighedsbeløb 25.091.000 kr.

Projektets samlede bevilling 27.000.000 kr.

Projektets samlede regnskab 25.091.136 kr.

Mindreudgift 1.908.864 kr.

Mindreudgift i procent 7,07 %

Forklaring på mindreudgiften

Mindreforbruget skyldes differencen mellem den forventede udgift beregnet primo
2014 og den endelige udgift på overtagelsestidspunktet den 31. december
2014. Differencen skyldes dels, at der i løbet af 2014 blev afdraget på lånet optaget af
DONG Energy (ca. 1,289 mio. kr.), dels at den øvrige pris blev forhandlet ned (0,6 mio.
kr. vedrørende belysningen og 0,02 mio. kr. vedrørende separering af
belysningsanlægget). Mindreforbruget er tilført kommunekassen.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Regnskab for anlægsbevillinger til frikøb af vejbelysningen, projektnr. 2221251.
Hjemtagelse af del af vejbelysningen - frikøb, godkendes.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 15 Vedligeholdelse af belægninger,
beplantninger, inventar m.m. - anlægsregnskab



Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 26. maj 2014 Punkt 19

Indhold

Sammendrag

Kommunalbestyrelsen har i 2014 givet anlægsbevillinger på i alt 10,0 mio. kr. til
vedligehold af belægninger, beplantninger, inventar og installationer på veje og i
grønne områder samt vedligehold af cykelstier og fortove. Der aflægges nu regnskab
for anlægsbevillingerne.

Baggrund

I budgetaftalen for 2014 blev der afsat 20,0 mio. kr. over en fireårig periode med 5,0
mio. kr. hvert år til vedligehold af belægninger, beplantninger, inventar og
installationer på veje og i grønne områder. Puljen var afsat til at indhente et efterslæb
på vedligehold af Ballerup Kommunes udendørs arealer.
 

Ved første budgetopfølgning i 2014 blev der på investeringsoversigten afsat
yderligere 5,0 mio. kr. til yderligere løft af standarden på veje, cykelstier, fortove og
beplantninger i Ballerup Kommune.

Sagsfremstilling

I budgetaftalen for 2014 blev der i 2014 afsat 5,0 mio. kr. til vedligehold af
belægninger, beplantninger, inventar og installationer på veje og i grønne områder. 
 

Ved første budgetopfølgning i 2014 blev der på investeringsoversigten afsat
yderligere 5,0 mio. kr. til yderligere løft af standarden på veje, cykelstier, fortove og
beplantninger med særligt fokus på forbedring af cyklisternes forhold.

Teknik- og Miljøudvalget har efterfølgende på sit møde den 3. juni 2014 godkendt en
prioriteringsliste over renoveringen af cykelstierne. Kommunalbestyrelsen har til
vedligeholdelsesopgaverne givet anlægsbevillinger på i alt 10,0 mio. kr. 

Udgifterne er opgjort således: 



Udgifter  

Inventar inkl. støjskærme 484.522 kr.

Beplantning inkl. skovplantninger 905.656 kr.

Belægninger 3.118.341 kr.

Vandopgaver - Søer og dræn 440.061 kr.

Tre stier 808.338 kr.

Cykelstibelægninger 3.813.030 kr.

Projektering 430.000 kr.

I alt 9.999.948 kr.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsregnskab

Projektets samlede rådighedsbeløb 10.000.000 kr.

Projektets samlede bevilling 10.000.000 kr.

Projektets samlede regnskab 9.999.948 kr.

Mindreudgift 52 kr.

Mindreudgift i procent 0,00 %

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Regnskab for anlægsbevillinger til yderligere vedligehold af1.



Ballerup kommunens udendørs arealer, projektnr. 020236 Vedligeholdelse af
belægninger, beplantninger, inventar m.m. - 2014 (Grøn pulje), godkendes.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/teknik-og-miljoeudvalget-29-11-2016


